
Geachte leden van de raad van West land,  

 

Met veel interesse las ik  uw bijdragen voor de eerste termijn .  

Ik  haalde aan de hand van uw inbreng de thema’s eruit  waar u aandacht voor vroeg en voor 

zover d ie niet  u it  de b ijdragen te halen waren, zocht ik  even  contact om deze te achterhalen.  

De vragen en de thema’s beantwoord ik geclusterd ,  zodat het een leesbaar geheel i s  en 

antwoord geeft  op de meeste vragen over de  in de raadsvergader ing voorl iggende documenten. 

Het v iel  op dat er best  veel onderwerpen recen t nog aandacht kregen en vr ij  technisch van aard 

z ijn.  Ook gaan d iverse vragen meer over de specif ieke voortgang van zaken vanuit  het 

col legewerkprogramma. Deze l ichten we na de zomer toe  in een soort  mid-term rev iew (D66,  

WV) vanuit  het col lege.  Daarom be antwoord ik d ie vragen momenteel n iet  al len vol led ig en 

gedetai l leerd.   

 

Al lereerst   

Het col lege werkte met al le ambtenaren hard om de P&C stukken op te werken, a l les op t ijd 

gereed te kr ijgen en ook nog te werken aan al le belangrijke onderwerpen u it  onze portefeui l les.   

Ik  besef me dat de werkdruk voortdurend erg hoog i s en i k bedank onze ambtenaren dan ook  

graag voor de ondersteuning d ie z ij  ons de afgelopen boden.  

 

Dienstbare grondhouding  

In a l le werkzaamheden die b innen mijn portefeuil le val len st reef  ik  naar een d ienstbare 

grondhouding.  Een houding waarb ij  we zoveel a l s mogel ijk warme contacten met inwoners 

onderhouden en waarb ij  we helder communiceren.  Zoals aangegeven hebben we een n ieuw 

meld ingen systeem en werken we momenteel aan het goed inregele n van dat systeem en de 

daarb ij  gewenste a lerte  houding b ij  afhandel ing  en terugkoppel ing.  Daar gaat ongetwijfe ld wel 

eens iets mis  en z ijn zaken voor verbeter ing vatbaar.  S ignalen van inwoners  aan onze gemeente  

over de afhandeling he lpen ons om onze inspa nningen verder te verbeteren.   

 

Waardevol groen  

In 2023 ste lde de raad, na een u itvoer ig ge lopen traject,  het act ieplan Groen=Goud vast.   

Direct na vaststel l ing hebben d iverse werkgroepen projecten bedacht en opgewerkt.   

De vr ijwi l l igers van diverse mil ieu -  en natuurorganisat ies  werken met veel enthous iasme met 

ons samen en ik dank hen dan ook voor hun enorme inzet .  Het ene project gaat voorspoedig en 

het andere project heeft  meer t ijd nod ig.  Ik  ben trots op de voortgang die ik recent t ijdens de 

f ietstocht langs projecten kon laten presenteren.  Zowel de resu ltaten als de vorm van 

terugkoppelen kon op instemming van al le deelnemers rekenen.  

Het gaat daarb ij  vooral  om waardevol groen toevoegen op wat er a l  i s  en de kwal ite it  daarvan 

verhogen. Daar zagen we een  voedselbos in wording,  natuurvriendel ijke  oevers,  ecolog ische 

zones en hoorden we over ru im 1800 bomen d ie we inmiddels hebben geplant  in de 

plantseizoenen 2022/2023 en in 2023/2024 tot op heden,  ru im 100 plantvakken van n ieuwer en 

robuust groen voorzien( WV),  de bloemvakken d ie we aanbrachten in de dorpskernen (naast  de 

verplaatsbare b loembakken en de hangbakken d ie we op verzoek van de BIZ -en aanbrachten.)  en 

de subs id ie groen/blauwe schoolp le inen, de lespakketten voor kinderen en anders maaien van 

bloemrijke bermen, het zelfbeheer (WV) en nog veel meer.  (VVD, Pvda)   

Dit  al les draagt zonder enige twijfel  b ij  aan een verbeter ing van de biodivers ite it.  Dat laat z ich 

niet  eenvoudig vervatten in meten i s weten.  Maar over langere periode verwacht ik dat men 

daar het pos it ieve effect z iet.  Uiteraard k ijken we bij  n ieuwe inr icht ing  en her inr icht ing ook 

hoe we waardevol groen en robuust kunnen toevoegen.(WV)  

B ij  gebiedsontwikkel ingen i s dat telkens onderwerp van gesprek.(D66)  

 

 

 

 

 



 

Gebiedsontwikkel ing,  bouwen en wonen  

Gezien complexe omstandigheden met veelal  aanvul lende eisen aan bouw, mi l ieu onderzoek en 

bezwaarmakers d ie bere id z ijn lang te procederen i s het toch f ijn te constateren dat we 

doorbouwen. In 2023 resulteerde d it  in geb iedsontwikkelt rajecten tot ru im 610 woningen. Van 

deze woningen z ijn  er in 2023 c i rca 200 naar starters gegaan. Dat betreft  huur en koop.  

Thans hebben we al  diverse plannen van ontwikkelaars,  waar ik  in het komende jaar voortgang 

verwacht te boeken. Dat z ijn programma’s met een groot aandeel betaalbare huur -  en 

koopwoningen.  

 

Met ontwikkelaars zoeken we naar al le manieren om door te gaan met bouwen, te versnel len  en 

sommige zaken paral lel  te laten verlopen. Daarbij  verwacht ik b innenkort  met een aantal 

pi lotprojecten te starten om te kijken of  we op een andere manier van denken en samenwerken 

meer snelheid kunnen maken en woningen te real i seren waar behoefte aan is.  (GBW)  

Door de aanvullende e isen z ijn de businesscases  voor ontwikkelaars  wel steeds ingewikkelder.  

Daar i s  een tegenste l l ing in be langen. We vragen steeds meer goedkope woningen, maar de 

kosten nemen vooral  toe. (VVD)  Dat vraagt f lexibi l ite it  van al le stakeholders om te zorgen da t 

we gaan bouwen i.p.v.  vertragen. Het lang discuss iëren over exacte aantal len en programma’s 
vertraagt daarb ij  en is soms ook onnodig.   

 

We proberen te bouwen voor de behoefte d ie er is  in Westland. D ie behoefte i s  groot bij  

starters op de arbe idsmarkt die een woning wil len bemacht igen,  maar ook b ij  ouderen die graag 

gel ijkv loers wil len wonen nabij  voorzien ingen. D it  bouwen voor ouderen heeft  al s b ijkomend 

voordeel dat er meerdere kansen ontstaan in de wooncarr ière van starte rs en mensen d ie wil len 

doorgroe ien.  Ook met de iets duurdere woningen spelen we in het goedkoper segment 

woonru imte vrij . (Pvda)  Met de RRA en de middels addendum aangepaste  woonvis ie r ichten we 

ons nadrukkelijker op betaalbaarheid.  Daarb ij  k ijken we n iet  sec naar e lk bouwplan 

afzonder l ijk,  maar proberen we over de hele l in ie meer betaalbare koop -  en huurwoningen te 

real iseren.  (D66)  

 

Sommige langlopende trajecten vroegen veel aandacht in 2023 maar resulteerde n nog niet  in 

def in it ieve planvorming.  Over dive rse projecten bent u in de RIA van 11 september 2023 en d ie 

van 10 apri l  2024 uitvoerig ge ïnformeerd.  Zoals bekend heeft  de raad het budget van de Nov ite it  

t ijdel ijk een andere bestemming gegeven. Dat leidde tot een vertrag ing,  maar ik verwacht dat 

rond de Noviteit  eind 2024 begin 2025 meer he lderhe id ontstaat.  Daarom is het voorstel  ook om 

voor 2025 de budgetten weer te herste l len.  De u itdagingen rond Dar io Fo z ijn anders van aard.  

Als we z icht hebben op de ontwikkel ingen in Poeld ijk en welke stakeholder o p welk moment 

t ijdel ijk onderdak nodig  heeft,  weten we welk ontwikkelpad we met d it  pand volgen.  Het kan 

best  z ijn dat we deze locat ie nog even nodig hebben en dan i s het zonde om d ie koppelkans 

vooraf te vergeven. (CU -SGP, WV)  

 

Uiteraard proberen we in gebiedsontwikkel ingen al le kansen te benutten om ook 

maatschappel ijke voorz ieningen, zoals hu isartsen een p lek te geven. Dat vraagt een 

bele idsmat ige inschatt ing over wat nodig i s  en verwerk ing in de geb iedsontwikkel ing.  (VVD)  

 

Ik  breng graag de gebiedsontwikkel ing rond de Verd ilaan in een versnel l ing.  Daar i s  de 

bele idsmat ige keus voor  een n ieuwe Naald en de  specif ieke e isen daarvoor belangr ijk.  Als 

daarover helderhe id i s,  is  het mogelijk om plannen op te werken voor de hele Verdi laan en 

voorbere idingen voor  ontwikkel ing te t reffen.  Na het reces hebben we, zoals aangekondigd in de 

begele idende RIB van het rapport  een sessie waar we met de raad spreken over de Naald en de 

gevolgen van de gebiedsontwikkel ing.  (GBW, D66,  PvdA, GL,  WV, VVD)  

 

Zoals eerder besproken werken we aan een Wooninvester ingsfond s,  dat uit  d iverse aspecten 

bestaat.  A l le facetten daarvan  moeten in samenhang  ervoor zorgen dat de Westlandse 



koopwoningmarkt toegankel ijker wordt voor de West landse  koopstarter.  Het pakket bevat onder  

andere (f inanciële)  inst rumenten, bele id(ontwikkel ing),  communicat ie  en pi lots.  D it  maakt dat  

het een dynamisch concept i s,  passend bij  en inspelend op de dynamiek  van de woningmarkt en 

waarb ij  we kansen zoeken en  benutten als ze z ich voordoen.  De specif ieke budgetten 

toegedeeld naar de versch il lende facetten van een dergel ijk fonds kan ik nog n iet  geven, dat i s  

nog n iet  gereed. Vooral de f inanciële inst rumenten z ijn een u itdag ing waar we ook nu nog hard 

aan werken om dat voor  elkaar te krijgen.  Wel voeren we  met al le part ijen het gesprek over  

over het programmeren van meer betaalbare woningen met een vorm van wooninvesteringsfonds  

zoals b ijvoorbeeld de koopstart  regel ing .  We z ien dat ontwikkelaars bereidheid hebben om daar  

aan mee te doen. (CU-SGP, CDA, GBW)  

 

Afval  

Er ontstaat rust  in het afvaldoss ier  door balans te brengen tussen gemak, kosten en 

mi l ieueffecten.  Een s impel 1-op-1 berekening tussen kosten oude - en n ieuwe systeem, en 

daarmee een vergel ijk,  is  helaas n iet  eenvoudig  mogel ijk .  Niet  a l leen betreft  de voormal ig  

werkwijze met bronscheiden geen vol led ig boekjaar,  het betrof  ook nog  een periode van  

trans it ie met u itrol len en inregelen .  Op zo’n berekening z ijn veel  var iabelen van inv loed, die 

maken dat vergel ijk mank gaat .  Dat betreft  vooral  de kosten voor arbe id,  energ ie,  grondstoffen 

en de werkel ijke volumes van de versch il lende soorten afval.  Maar ook het afhandelen van 

klachten,  nar ijden van over last locat ies,  het aanschaffen van mater ialen (gele zakken) ,  

eff iciënter r ijden van routes en nog veel meer is  van inv loed op de kosten.  Het draait  h ier ook 

niet  al leen om kosten maar ook om waarde voor  de inwoner.  Duidel ijk i s  dat we de totale lasten 

telkens goed benaderen, dat we nagenoeg geen klachten meer kr ijgen over door ons 

beïnv loedbare overlast  en dat we inmiddel s een goede inbesteding door l iepen met HVC om 

meerjarig  rust  te brengen in het afvaldoss ier,  de kosten daarvan te beheersen,  het 

totaalgewicht van afval  te verlagen en de dienstverlen ing voor inwoners  te verhogen.  

 

Er z ijn momenteel nog geen concrete plan nen voor een n ieuwe gemeentewerf.  Hoewel we alt ijd 

kijken naar kansen om het beter te maken, st raks ook well icht met onze partner HVC, heeft  d it  

geen pr ior ite it.  De werf  funct ioneert  en kan nog een ronde mee. Nu daar veel kosten maken i s 

nog n iet  aan de orde,  (WV)  

 

Water en bodem 

Bij  de behandel ing van de kadernota gaf ik  aan dat we in 2025 goed onderzoek moeten 

verr ichten naar toekomstger icht watersysteem met een goede waterkwal ite it.   

Dat omvat  ook baggeren,  r ioler ing en gemalen en  dit  onderzoek moet le iden tot ju iste keuzes 

om te kunnen vasthouden bij  droogte en verwerken en bergen bij  overschot.  Juist  de 

veranderende kl imatologische omstandigheden zorgen ervoor dat d it  onderzoek gemeente 

West land in staat ste lt  de juiste keuzes te maken en de  goede opvolg ing te organiseren.  Hoewel 

we met de taskforce waterkwal ite it  r i s icopunten identi f iceerde en verholpen z ien we het effect 

nog n iet  helemaal terug  in de waterkwal ite it smetingen. Dat laat onver let  dat we doorgaan met  

zoeken naar verbetermogelijkheden om in de toekomst te voldoen aan de Kaderricht l ijn water.   

 

Gemeentel ijk vastgoed  

In navolging van het subsidiebeleid dat de raad eerder na u itvoer ige part ic ipat ie vastste lde,  

volgt  in het najaar van 2024 ook part ic ipat ie over gemeentel ijk vastgoed en de huurpr ijzen 

daarvan.  Ik  ga graag het  gesprek aan met de raad om te z ien hoe de raad hier naar k ijkt  en  hoe 

u met de aanbevel ingen van de rekenkamer over  huurpr ijzen wil  omgaan. (VVD)  

 

Begraven  

Ik  z ie een u itdag ing ten aanzien van begraven in  West land. De kwaliteit  van de begraafplaatsen 

brengen we steeds beter in l ijn met het beoogde ambit ieniveau, maar de explo itat ie en de 

inkomsten en kostenbeheersing vraagt om meer.   



We zien dat er aanz ienl i jk meer inwoners over l i jden dan wij  begrafenissen fac i l iteren op onze 

gemeentel ijke begraaflocat ies.  Onderzoek naar toekomstgericht begraven in Westland  i s nodig 

om keuzes te maken d ie  zorgen voor een goede kwaliteit  en betere betaa lbaarheid van begraven 

in West land. (FvV)  

 

Beheer en onderhoud buitenruimte  

Met zo’n enorme opperv lakte van een gemeente is beheer en onderhoud van de buitenru imte 
alt ijd een u itdaging.  Ze lf  v ind ik dat we dat doorgaans goed doen. Toch i s nog genoeg te 

verbeteren.  Dat gaat dan vooral  over de kwal ite it  van tegelf ietspaden en achterstal l ige inzet 

bij  vervanging tav speel locat ies.  We zoeken naar manieren om meer van de tegelpaden af  te 

stappen en b ij  vervang ing over te gaan op asfa l t  of  easypath paden. Dat vraa gt een lange adem, 

maar u ite indelijk werken we zo aan de verbeter ing van de kwal ite it  van verhard ing. (WV)  

Op het geb ied van spelen i s de afgelopen 15 jaar achterstand opgelopen qua vervang ing.  We 

doen vei l ighe idschecks om de vei l ighe id te garanderen, maar wil len niet  teveel ad hoc en 

noodgedwongen optreden. Daarom verzoeken we de raad b ij  de begrot ing extra budget 

besch ikbaar te stel len om vervelende situat ies te voorkomen en de achterstand qua vervanging 

speeltoestel len iets in te lopen. (CDA)  

 

Door sl im meerdere d isc ipl ines aan e lkaar te knopen z ijn we in staat om vanuit  gezondheid,  

sport  en recreat ie en beheer van de bu itenru imte  een act iep lan sport  en bewegen op te 

werken. Mijn verwacht ing i s  dat ik  de raad kort  na het zomerreces dat act iep lan kan 

presenteren.  (CU SGP)  

 

We hebben pos it ieve ervar ingen met de wijkmanager.  Ze pakken complexere vraagstukken o p en 

werken aan een betere buitenruimte.  D it  resulteert  in een u itbreid ing waarb ij  elk dorp een 

eigen wijkmanager kr ijg t  al s vooru itgeschoven post  van de gemeente.  Ik  verwacht  u na het 

zomerreces te ber ichten dat we formatief  op orde z ijn en welke wijkmanager voor welke 

dorpskern het aanspreekpunt i s. (Pvda,  WV)  

 

In het p lantseizoen 2023 -2024 z ijn we begonnen om anders te communiceren b ij  

groenwerkzaamheden. Als we een boom weghalen,  een plantvak veranderen of  wi l len veranderen 

proberen we de inwoner  daarover te informeren middels een bord met een QR code.  

Het i s  wel zoeken naar balans in de aard en omvang van het project en de wijze van 

communiceren.  We merken ook dat ondanks de communicat ie we alt ijd te maken hebben met 

inwoners die er heel b l i j  mee z ijn,  maar ook met inwoners die minder tevreden z ijn met 

hetgeen we aanplanten en z ich daarover b l ijven uiten.  (WV)  

 

 

 

 


